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Iktatószám: 02/65-25/2019. 

JEGYZŐKÖNYV 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 2019. április 25-én 1000 órai kezdettel 

Veszprémben, a Megyeháza Szent István termében megtartott nyílt üléséről. 

Jelen voltak: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Vörösmarty Éva, a megyei közgyűlés alelnöke 

 

Dr. Áldozó Tamás Róbert 

Császár László 

Dániel Mária Magdolna 

Deák Istvánné  

Dobó Zoltán 

Ferenczi Gábor  

Galambos Szilvia 

Latorczai János  

Orbán Imre 

Pál Béla 

Papp Tamás 

Tábori Ferenc 

Varga-Kovács Beatrix Zsuzsanna  

Végh László képviselők  

 

Távolmaradását előzetesen bejelentette: 

 Dr. Horváth József képviselő 

Jelen voltak továbbá: 

Dr. Balogh János, r. vezérőrnagy, rendőrségi főtanácsos, 

országos rendőrfőkapitány, Országos Rendőr-főkapitányság 

Dr. Fellegi Norbert rendőr ezredes, megyei 

rendőrfőkapitány, Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság 

Mesics Zoltán, tű. alezredes, főosztályvezető, 

Belügyminisztérium Országos Katasztrófavédelmi 

Főigazgatóság Veszélyes Üzemek Főosztály 

Dányi Béla, tű. dandártábornok, tűzoltósági főtanácsos, 

igazgató, Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi 

Igazgatóság 

Hanák Ferenc, tű. alezredes, Veszprém Megyei 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

Czigány Attila, gazdaságfejlesztési irodavezető, Veszprém 

Megyei Kereskedelmi és Iparkamara 

Dobozi Eszter, MEGÉRTI Kft. 

Dr. Fehér Balázs, MEGÉRTI Kft. 

Dr. Imre László, megyei jegyző 

Horváth Ernő, elnöki kabineti titkár 

Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

Szász Jutka Emese, irodavezető 

Fabacsovics Zoltán, irodavezető 

Zsebe Péter, önkormányzati referens, jegyzőkönyvvezető 
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AZ ÜLÉS MEGKEZDÉSE 

Polgárdy Imre 

Köszöntötte a testület ülésén megjelent képviselőtársait, a hivatal és a sajtó munkatársait, 

valamennyi megjelent vendéget. 

 

Bejelentette, az Országgyűlés az 1/2004. (IV.6.) politikai nyilatkozatával április 16-át a 

Magyar Holocaust Emléknapjává nyilvánította. Fentiekre, valamint az SZMSZ 16 § (4) 

bekezdésében foglaltakra tekintettel kérte, hogy 1 perces néma felállással emlékezzenek a 

holocaust magyarországi áldozataira. 

 

1 perces néma felállás 

 

Polgárdy Imre 

A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a 17 fő közgyűlési tag közül 16 fő jelen van, az 

ülés határozatképes. 

 

Távolmaradását előzetesen bejelentette Dr. Horváth József képviselő. 

 

Tájékoztatta a megjelent vendégeket, hogy a meghívóban szereplő „Bírósági ülnökök 

megválasztása” tárgyú előterjesztést a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése zárt ülés 

keretein belül tárgyalja, ezért megkérte a vendégeket, hogy a zárt ülés időtartamára 

szíveskedjenek elhagyni az üléstermet. 

 

Zárt ülés: 10:05 – 10:15 óráig. (A zárt ülés külön jegyzőkönyvben került rögzítésre a 02/65-

26/2019. iktatószámon.) 

 

 

NYÍLT ÜLÉS FOLYTATÁSA 

Polgárdy Imre 

Megállapította, hogy a 17 fő közgyűlési tag közül 16 fő jelen van, az ülés továbbra is 

határozatképes. 

 

Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése zárt ülés 

keretében döntött a bírósági ülnökök megválasztásáról. 

A közgyűlés döntésének megfelelően ismertette a meghozott határozatokat: 

 

17/2019. (IV.25.) MÖK határozat: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a bírák jogállásáról és javadalmazásáról 

szóló 2011. évi CLXII. törvény 215. § (1) bekezdésében foglaltak alapján a Veszprémi 

Törvényszékre az alábbi személyt választja meg bírósági ülnöknek: 

Kovács Valéria  

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri elnökét, hogy az ülnökök 

megválasztásáról tájékoztassa az érintetteket és gondoskodjon a megválasztott ülnökök 

megbízóleveleinek átadásáról. 
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Határidő: 2019. május 20. 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

18/2019. (IV.25.) MÖK határozat: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a bírák jogállásáról és javadalmazásáról 

szóló 2011. évi CLXII. törvény 215. § (1) bekezdésében foglaltak alapján a Veszprémi 

Közigazgatási és Munkaügyi Bíróságra az alábbi személyeket választja meg bírósági 

ülnöknek: 

Borok Szilvia     

Czuppon Ágnes Valéria   

Hartné Tóth Csilla    

Jakab Anna     

Kavalecz Zoltán    

Király Tünde     

Király Imréné (Birkás Rózsi)   

Király-Spengler Zsuzsanna   

Kovács István      

Kukoda Árpád Lászlóné   

Mátyus Károlyné    

Mészáros Imre    

Pere Mária     

Tóth Mihályné    

Vas Ferencné      

Vadászné Szász Anita   

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri elnökét, hogy az ülnökök 

megválasztásáról tájékoztassa az érintetteket és gondoskodjon a megválasztott ülnökök 

megbízóleveleinek átadásáról. 

 

Határidő: 2019. május 20. 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

19/2019. (IV.25.) MÖK határozat: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a bírák jogállásáról és javadalmazásáról 

szóló 2011. évi CLXII. törvény 215. § (1) bekezdésében foglaltak, valamint a 

büntetőeljárásról szóló 2017. évi XC. törvény 680. § (5) bekezdés a) pontja alapján a 

fiatalkorúak büntető ügyeiben a Veszprémi Törvényszékre az alábbi személyeket választja 

meg bírósági ülnöknek: 

Iker Dominika    

Dr. Juhász Attiláné   

Laczkó Anita    

Pataki Ibolya     

Varga Erika    
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2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri elnökét, hogy az ülnökök 

megválasztásáról tájékoztassa az érintetteket és gondoskodjon a megválasztott ülnökök 

megbízóleveleinek átadásáról. 

Határidő: 2019. május 20. 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

Polgárdy Imre 

Gratulált valamennyi megválasztott ülnöknek, tevékenységükhöz jó munkát kívánt. Elmondta, 

az eskütétel időpontjáról a későbbiekben ad tájékoztatást. 

 

Az nyílt ülés napirendjével kapcsolatban az alábbi bejelentéseket tette: 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy kiegészítést terjesztett elő „A Veszprém Megyei 

Önkormányzat Közgyűlésének a Veszprém Megyei Önkormányzat Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 1/2013. (II. 20.) önkormányzati rendelete módosítása” tárgyú 

előterjesztéshez, valamint „A Veszprém Megyei Önkormányzat saját halottjává nyilvánítás 

szabályozásáról szóló önkormányzati rendelet megalkotása” tárgyú előterjesztéshez, melyek 

az illetékes bizottságok ülésein és a közgyűlés ülését megelőzően kiosztásra kerültek.  

Hozzátette, kiegészítő anyag készült továbbá „A Fenntartható Energia és Klíma akcióterv 

(SECAP) kidolgozása Veszprém megyében” tárgyú előterjesztéshez is, mely 2019. április 24-

én megküldésre került valamennyi megyei képviselő részére. 

 

Bejelentette, hogy az Ügyrendi Bizottság a 2019. április 25-ei ülésén a nyílt ülés napirendi 

tervezetét az elkészült kiegészítések figyelembevételével tárgyalásra alkalmasnak minősítette. 

 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a fentiek figyelembevételével a napirend 

elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

20/2019. (IV. 25.) MÖK határozatot: 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2019. április 25-ei nyílt ülésének 

napirendjét a következők szerint állapította meg: 

 

1. A Veszprém Megyei Rendőrfőkapitány kinevezésének véleményezése 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

 

2. Tájékoztató a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2018. évi 

tevékenységéről 

Előadó: Dányi Béla tű. dandártábornok, tűzoltósági főtanácsos, 

 a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatója 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, önkormányzati referens 
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3. Tájékoztató Veszprém megye gazdaságának 2018. évi teljesítményéről, a 

foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről 

Előadó: Dr. Markovszky György, a Veszprém Megyei Kereskedelmi és 

 Iparkamara elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető 

 Arnold György, területfejlesztési referens  

 

4. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének a Veszprém Megyei 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 1/2013. (II. 20.) 

önkormányzati rendelete módosítása 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

 

5. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének a Veszprém Megyei 

Önkormányzat megyei díjainak adományozásáról szóló 5/2013. (II. 20.) 

önkormányzati rendelete módosítása 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

 

6. A Veszprém Megyei Önkormányzat saját halottjává nyilvánítás szabályozásáról 

szóló önkormányzati rendelet megalkotása 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Majerikné Bánó Katalin, humánpolitikai referens, 

 megyei jegyzői titkár 

 

7 .  A Veszprém Megyei Önkormányzat 2018. évi költségvetésének végrehajtása, 

költségvetési maradvány megállapítása  

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető  

 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 

8. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2019. évi költségvetéséről szóló 2/2019. (II. 19.) 

önkormányzati rendelet módosítása  

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető  

 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 

9. Beszámoló a 2018. évi belső ellenőrzések tapasztalatairól  

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető  

 Farkas Barbara, költségvetési referens 

 

10. Beszámoló a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal 2018. évi tevékenységéről 

Előadó: Dr. Imre László, megyei jegyző 

Előkészítésért felelős: a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal valamennyi 

 munkatársa 
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11. Fenntartható Energia és Klíma akcióterv (SECAP) kidolgozása Veszprém 

megyében 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető 

 

12. Tájékoztató a területfejlesztési szektoriális terv kidolgozásában való 

közreműködésről 

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán, megyei főépítész, irodavezető 

 Szabó Bence, területrendezési referens 

 

13. Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II.), a 

közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéséről (III.), a közgyűlés 

által a megyei jegyzőre átruházott feladat- és hatáskörben végzett tevékenységről 

(IV.)  

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, önkormányzati referens 

 

14. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről  

Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, önkormányzati referens 

 

Határidő: 2019. május 20. 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 

1. A Veszprém Megyei Rendőrfőkapitány kinevezésének véleményezése 

 

Polgárdy Imre 

Tisztelettel köszöntötte Dr. Balogh János r. vezérőrnagy, rendőrségi főtanácsos, országos 

rendőrfőkapitány urat, az Országos Rendőr-főkapitányság részéről, továbbá Dr. Fellegi 

Norbert r. ezredes urat. 

 

Megkérdezte, kívánnak-e szóbeli kiegészítést tenni. 

 

Megadta a szót Dr. Balogh János r. vezérőrnagy, rendőrségi főtanácsos, országos 

rendőrfőkapitány úrnak.  

 

Dr. Balogh János 

Elmondta, a Készenléti Rendőrség Nemzeti Nyomozó Iroda (KR NNI) élén történt kényszerű 

személycsere miatt, szükséges volt Dr. Tarcsa Csaba r. dandártábornok, rendőrségi főtanácsos 

urat a nyomozó iroda igazgatói beosztására felkérni, melyet dandártábornok úr elvállalt.  

Tájékoztatta a megyei közgyűlés tagjait, hogy „A Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság 

vezetőjének beszámolója Veszprém megye közbiztonságának helyzetéről, a közbiztonság 

érdekében tett intézkedésekről és az ezzel kapcsolatos feladatokról” tárgyú előterjesztés 

tárgyalásakor a megyei közgyűlés ülésén Dr. Tarcsa Csaba r. dandártábornok úr képviseli 

majd az Országos Rendőr-főkapitányságot, ahol lehetőség lesz kérdéseket feltenni neki és 

személyesen elköszönni tőle. 
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Elmondta továbbá, a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetésére, Dr. Pintér Sándor 

belügyminiszter úr, Dr. Fellegi Norbert r. ezredest bízta meg. Hozzátette, rendőr ezredes úr 53 

éves, 32 éve tagja a rendőrség hivatásos állományának és kezdetektől fogva bűnügyi területen 

dolgozik, 2006 óta vezetői beosztásban. 

Elmondta, még, az utóbbi években a Baranya Megyei Rendőr-főkapitányság Bűnügyi 

Igazgatóság vezetőjeként látta el feladatát továbbá megbízással néhány hónapig a rendőr-

főkapitányság főkapitányi beosztását is betöltötte, mely időszak alatt hívta fel magára a 

figyelmet komplex és hosszú távú céljaival, javaslataival, melyekkel jelentősen emelkedtek a 

fontosabb intézkedési mutatók. Véleménye szerint Dr. Fellegi Norbert r. ezredes méltó és 

alkalmas a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányság vezetői feladatainak ellátásra. 

Végezetül tisztelettel kérte a megyei közgyűlés valamennyi tagját, hogy támogassák Dr. 

Fellegi Norbert r. ezredes úr, rendőrfőkapitánnyá történő kinevezését. 

 

Dr. Fellegi Norbert 

Tisztelettel köszöntötte a megyei közgyűlés valamennyi tagját, majd elmondta, 1966. június 

8-án született Pécsett, nős, két gyermek édesapja. 

Elmondta továbbá, szakmai pályafutása alatt mindig bűnügyi szakterületen dolgozott, 1987. 

március 1-jétől tagja a rendőrség hivatásos állományának, első munkahelye a Baranya megyei 

Siklósi Rendőr-kapitányság volt, ahol bűnügyi nyomozóként látta el kezdetben feladatait.  

Büszkeséggel jegyezte meg, hogy pályafutását szintenként járta be, a Pécs Városi 

Rendőrkapitányságon 18 évig dolgozott különböző bűnügyi beosztásokban, majd 2005 

decemberétől a Baranya Megyei Rendőr-főkapitányság Bűnügyi Osztály osztályvezetőjévé 

nevezték ki, ahol gyilkossági bűncselekményekkel foglalkozott. Hozzátette, hálával tartozik 

az ottani kollegáknak, akiknek segítségével eredményesen zárta az ott töltött hét évet.  

Elmondta továbbá, 2012. december 1-jével igazgatói feladatokat látott el a Baranya Megyei 

Rendőr-főkapitányság Bűnügyi Osztályán, majd két és fél hónapig megbízott rendőr-

főkapitányként teljesített szolgálatot. 

Hozzátette, annak ellenére, hogy bűnügyi területen dolgozott eddig, kialakult benne az 

összrendőri szemlélet és gondolkodás, így széleskörűen átlátja a rendőrség teljes vertikumát.  

Szakmai koncepciójával kapcsolatban megjegyezte, hármas vezetői hitvallása a becsületre, 

tisztességre és szakmai professzionalitásra épül és eszerint éli az életét több mint harminc éve. 

Megjegyezte, annak ellenére, hogy „keménykezű” és határozott vezető, emberségesnek tartja 

magát, munkatársai biztonsága, jólléte és szakmai egzisztenciája rendkívül fontos számára.  

A főkapitányság vezetésével kapcsolatban elmondta, véleménye szerint Veszprém megye 

közbiztonsági szempontból rendkívül kiegyensúlyozott és stabil, az itt élők biztonsága a 

rendőrség áldozatos munkájának köszönhetően garantált, továbbá a bűnügyi- és a rendészeti 

mutatók kimagaslóak, emiatt egyik szakterületnél sem lát indokolt vezetői beavatkozást. 

Elmondta még, együtt kíván dolgozni minden olyan személlyel, akinek Veszprém megye 

közbiztonsága kiemelten fontos továbbá kihangsúlyozta az együttműködési szándékát az 

önkormányzatok és társszervek irányába is. Külön kiemelte a polgárőrséget, mely szervezetet 

a rendőrség stratégiai partnerének tart. Véleménye szerint nem akadálymentes a rendőrség és 

a polgárőrség együttműködése Veszprémben, melyen változtatni kíván.  

A bűnmegelőzéssel kapcsolatban megjegyezte, az elmúlt 15 évben került fókuszba ez a terület 

a rendőrségen belül, amely mára kiemelt stratégiai jelentőségű kérdéskörré vált. Véleménye 

szerint Veszprém megyében kiemelkedő a bűnmegelőzési tevékenység valamint ennek a 

területnek a megítélése, amely országos szinten is vezető szerepet tölt be, továbbá számos 

projekt fut jelenleg is a megyében, amely elősegíti ezt a tevékenységet. 

Megjegyezte még, véleménye szerint a megyében nagyon magas a közúti balesetek száma, 

kiemelten a sérüléssel járó balesetek, továbbá rendkívül aggasztónak találja az ittas vezetők 

magas számát is. Kijelentette, „hadat üzen” az ittas állapotban gépjárművet vezető 
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polgároknak. Megjegyezte, az alkoholos befolyásoltság alatt vezetők magas számának 

kimutatása utalhat, a rendőrség sikeres munkavégzésére. Hozzátette, az idei évi adatok nem 

magasabbak a tavalyi év ezen időszakához képest, azonban rendkívül dühítőnek tartja, hogy a 

Húsvéti időszakban a megyében 28 közlekedési baleset történt, melyből 13 sérüléses baleset 

volt. 

Elmondta még, a jelenlegi közlekedési morált a rendőrség egyedül nem képes megváltoztatni, 

társadalmi összefogásra van szükség, melyben mindenkinek a segítségére szükség van. 

Végzetül elmondta, amennyiben bizalmat kap a Veszprém megyei emberektől, minden meg 

fog tenni annak érdekében, hogy az itt élők továbbra is biztonságban érezzék magukat. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és az 

előterjesztésben szereplő határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés nem hangzott el. 

 

Hozzászólás 

 

Ferenczi Gábor 

Elmondta, Devecserben a meglehetősen különleges szociokulturális helyzet ellenére 

elmondható, hogy kiváló a közbiztonság. Hozzátette, áprilisban egy gálaműsor keretében, - 

ahol nemcsak a rendőrség hanem valamennyi társszerv helyi állománya meghívott vendég 

volt - elismerésre került az a kiváló szakmai munka és példaértékű hozzáállás, melyet ezek az 

emberek nap mint nap végeznek a településen. Szerinte ez hozzájárul a településen élők 

szubjektív biztonságérzetéhez, amely véleménye szerint olyan magas mértékű, hogy más 

településekkel összevetve is kimagaslónak tekinthető. Elmondta, Devecser élhető várossá 

alakult az elmúlt évek során, melyért köszönetet mondott a rendőrség munkatársainak, 

áldozatos munkájukért. 

Elmondta még, szerencsés helyzetben érzi magát, hiszen a korábbi két megyei 

rendőrfőkapitánnyal is jó kapcsolatot ápolt, akiknek a munkájával maximálisan meg volt 

elégedve. Hozzátette, bármikor számíthatott főkapitány urak és a rendőrség segítségére. 

A város nevében is gratulált Dr. Fellegi Norbert r. ezredes megyei rendőr-főkapitányi 

kinevezéséhez és Devecser város nevében felajánlotta együttműködését. 

Megköszönte továbbá a város önkormányzata által üzemeltetett használt-cikk piacon nyújtott 

kimagasló segítséget a rendőrség munkatársainak, amely a város életében sarkalatos, hiszen a 

szombati napokon 3-4000 ember is megfordul a piacon. 

Elmondta még, a közös együttműködés által érdemi előrelépést lehetne tenni az illegális 

hulladéklerakás felderítésében és megelőzésében. Hozzátette, a mezőőrök az elmúlt 

időszakban számos alkalommal végeztek sikeres felderítést a rendőrség segítségével, a 

külterületeken több helyen vadkamerák kerültek elhelyezésre, melyek segítségével sikerült 

tetten érni az elkövetőket. Komoly problémaként említette még országos szinten az autóból 

kitett állatokat, melyek kóbor állatként vannak jelen a közterületeken, annak ellenére, hogy 

több éve alkalmaz az önkormányzat gyepmestert a településen. 
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Kiemelte még az állami szerepvállalás erősítésének fontosságát, amely a mezőőr szolgálatok 

működését segíthetné. Véleménye szerint ahol mezőőr szolgálat felállításra került, ott pozitív 

tapasztalatokról lehet beszámolni, melyet igazol, hogy a településen az elmúlt években a 

külterületi falopásokat nagymértékben sikerült visszaszorítani. Megjegyezte, az illegális 

hulladéklerakás megakadályozását a mezőőr szolgálat létszámának növelésével kellene 

segíteni, hiszen Devecser több mint 6400 hektáros területen fekszik és a jelenlegi két fő nem 

elengedő, hogy ekkora közigazgatási területen maximálisan ellássák a feladatukat.  

 

Latorczai János 

A Veszprémi Igazságügyi Szakértői Kamara nevében jó szívvel gratulált Dr. Fellegi Norbert 

r. ezredes megyei rendőr-főkapitányi kinevezéséhez. Hozzátette, bármikor szívesen áll a 

kamara a rendőrség rendelkezésére, munkájuk elősegítése érdekében. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Rendőrfőkapitány 

kinevezésének véleményezéséről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

21/2019. (IV. 25.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta „A Veszprém Megyei 

Rendőrfőkapitány kinevezésének véleményezése” tárgyú előterjesztést és a Rendőrségről 

szóló 1994. évi XXXIV. törvény 8. § (2) bekezdésében biztosított jogkörében eljárva az 

alábbi döntést hozta: 

 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése támogatja dr. Fellegi Norbert r. ezredes 

úrnak a Veszprém Megyei Rendőr-főkapitányságon rendőrfőkapitánnyá történő 

kinevezését. 

2. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a határozatot küldje meg Dr. Balogh János r. 

vezérőrnagy, rendőrségi főtanácsos, országos rendőrfőkapitány úr részére. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte Dr. Balogh János országos rendőrfőkapitány úrnak a jelenlétét továbbá Dr. 

Fellegi Norbert r. ezredes úr jövőbeni munkájához sok sikert kívánt. 
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2. Tájékoztató a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2018. évi 

tevékenységéről 

 

Polgárdy Imre 

Tisztelettel köszöntötte Mesics Zoltán tűzoltó alezredes urat, a Belügyminisztérium Országos 

Katasztrófavédelmi Főigazgatóság Veszélyes Üzemek Főosztályának főosztályvezetőjét, és 

Dányi Béla tűzoltó dandártábornok, tűzoltósági főtanácsos urat, a Veszprém Megyei 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatóját. 

 

Tekintettel arra, hogy Dányi Béla igazgató úr jelezte, hogy szóbeli kiegészítést kíván tenni, 

megadta a szót igazgató úrnak. 

 

Dányi Béla 

Szóbeli kiegészítésében a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság fő területeinek 

feladatait kívánta bemutatni a megyei közgyűlés tagjainak. 

Elmondta, a mentő tűzvédelmi lefedettségben alapvető változást 2018-ban az önkéntes tűzoltó 

egyesületek számának növekedése és a mentő tűzvédelemben betöltött szerepvállalás 

erősödése okozta. Hozzátette, 2015 óta megduplázódott az önkéntes tűzoltó egyesületek 

száma a megyében, jelenleg 30 egyesülettel van együttműködési megállapodása a hivatásos 

tűzoltó-parancsnokságoknak. Megjegyezte, tovább kívánja az igazgatóság bővíteni az 

együttműködések számát azokkal az egyesületekkel és a polgárőrségekkel, akik el kívánják 

látni ezt a feladatot, melyet képzések felajánlásával illetve pályázati úton történő anyagi 

támogatással igyekszik népszerűsíteni.  

A tűzesetek, műszaki mentések számával kapcsolatban elmondta, 27%-ra csökkent a 

tűzesetek száma és 6%-os növekedés volt tapasztalható a műszaki mentések számában. 

Megjegyezte, a tűzesetek csökkenésében meghatározó volt a szabad területi tűzesetek 

alakulása, amely az időjárás kedvező hatása mellett az igazgatóság megelőző 

tevékenységének illetve az önkormányzatok által készített és elfogadott rendeleteknek volt 

köszönhető, melyek a szabadtéri égetést szabályozzák. 

Elmondta továbbá, 2018-ban három jelentősebb tűzeset történt a megyében: a Nemzeti Adó- 

és Vámhivatal Veszprém Megyei Adó- és Vámigazgatóságának épületében keletkezett 

tűzeset, amelyet villámcsapás okozott, az Ajka-Gyártelep területén keletkezett tűzeset illetve a 

várpalotai Inotal Zrt. területén bekövetkezett tűzeset. Hozzátette, ezeknél a eseteknél személyi 

sérülés nem történt továbbá veszélyes anyag nem került a levegőbe, így lakosságvédelmi 

intézkedést nem kellett alkalmazni, azonban komoly feladatot jelentett a tűz eloltása a 

tűzoltók számára. 

Elmondta még, minden évben felülvizsgálja a megyei igazgatóság a települések 

polgármestereivel a települések katasztrófavédelmi osztályba sorolását, azonban az elmúlt 

évben nem érkezett javaslat az osztályba sorolás megváltoztatására.  

Megjegyezte, kiemelt figyelmet fordít az igazgatóság a külső védelmi terv gyakorlati 

végrehajtására Veszprém megyében, az itt működő veszélyes üzemek miatt. Elmondta 11 

külső védelmi terv gyakorlatot hajtottak végre az elmúlt év folyamán, ahol meggyőződtek az 

együttműködő szervek, önkormányzatok felkészültségéről, a lakosság és az itt tartózkodók 

életének és anyagi javainak védelme érdekében. Hozzátette még, 44 mentőcsoport gyakorlatot 

tartott a megyei igazgatóság, melyen 370 fő vett részt. 

Kiemelte, a tavalyi évben ismét kiérdemelte a minősítést a területi Bakony Mentőcsoport, 

amely a legnagyobb erőt és képességet jelenti a mentőcsoportok vonatkozásában. 

Ismertette, hogy lakosságfelkészítés illetve megelőzés érdekében kiemelten kezelik a nevelési 

és oktatási intézményekben folytatott tevékenységet, melynek köszönhetően a tanuló ifjúság 
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körében több mint 6600 fiatallal sikerült megismertetni a katasztrófavédelmi feladatokat és a 

megelőzés fontosságát.  

Elmondta még, Veszprém megyében a legnagyobb kockázatot a megyében létesült, betelepült 

veszélyes üzemek jelentik. Hozzátette, 14 felső küszöbértékű, 3 alsó küszöbértékű és 21 

küszöbérték alatti veszélyes üzem van, melyből 19 súlyos káresemény elhárítási terv 

elkészítésére kötelezett, melyeket a megyei igazgatóság folyamatos ellenőrzés alatt tart annak 

érdekében, hogy betartásra kerüljenek azok a jogszabályok és előírások, amelyek a biztonság 

érdekében elengedhetetlenek.  

Kiemelte még, fontos feladata a katasztrófavédelmi igazgatóságnak a veszélyes áruk 

szállításának ellenőrzése a közúti és vasúti területen egyaránt. Hozzátette, a közúti 

szállításban 2017-hez képest azonos számban hajtott végre ellenőrzést a megyei igazgatóság, 

továbbá visszaesés volt tapasztalható a vasúti területen történt ellenőrzések számában, 

amelynek oka a több hónapig tartó vágányzár volt. Elmondta, az ellenőrzés során 27 

szabálytalanságot tapasztaltak az igazgatóság munkatársai és 54 hibát tártak fel, amely 

kijavítására minden alkalommal kötelezték a szállítókat. Hozzátette, az ellenőrzéseknek 

köszönhetően csökkent a veszélyes áruszállításból fakadó balesetek száma, 2018-ban a közúti 

ágazati szállítás területén egy baleset volt, de veszélyes anyag nem került a szabadba.  

A Katasztrófavédelmi Mobil Laborral kapcsolatban elmondta, a főváros után Veszprém 

megyében volt legtöbbet jelen a labor, összesen 44 alkalommal. Elmondta, a veszélyes 

áruszállítás és a veszélyes üzemekből érkezett jelzések kivizsgálásában volt szerepe a 

labornak illetve annak bizonyításában, hogy valóban nem került veszélyes anyag a levegőbe. 

Hozzátette, a beavatkozó állomány biztonsága érdekében a mobil labor által mért eredmények 

felhasználásával tudja az igazgatóság a védőeszközt meghatározni. 

A hatósági ellenőrzések megoszlásával kapcsolatban elmondta, a tűzvédelmi ellenőrzések 

száma a legjelentősebb a megyében.  

Elmondta még, fejlesztésekre került sor az egyéni védőeszközök és technikai felszerelések 

vonatkozásában továbbá a gépjárműparkban is új gépjárművek érkeztek hatósági és a 

beavatkozási területen egyaránt.  

A rendezvényekkel kapcsolatban megjegyezte, az igazgatóság igyekszik minél szélesebb 

körben bemutatni a lakosságnak az igazgatóság tevékenységét, mellyel kapcsolatban 

példaként említette a veszprémi Óváros téren megtartott eszközátadó ünnepséget. Hozzátette, 

az igazgatóság jó kapcsolatot ápol a sajtóval is, nem csak az eseménykommunikációra 

törekednek, hanem a megelőzésben is igyekeznek kihasználni az írott és elektronikus média 

által biztosított lehetőségeket, hogy minél több emberhez jussanak el a hírek, továbbá 

ráirányítsák a figyelmet azokra a katasztrófahelyzetekre és veszélyeztető hatásokra, melyek 

elkerülése érdekében a lakosságtól elvárják a megfelelő magatartást.  

Végezetül elmondta, kiterjedt együttműködéssel rendelkezik a megyei igazgatóság, 46 

együttműködési megállapodása van jelenleg különböző szervekkel, akikkel igyekeznek 

egymás munkáját támogatni. Hozzátette, számos területen együtt lépnek fel a szervekkel 

közösen az ellenőrzések kapcsán, többek között a veszélyes árusszállításnál is.  

Végezetül elmondta, a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2018-ban az 

alaprendeltetéséből fakadó feladatait maradéktalanul végrehajtotta és hozzájárult Veszprém 

megye biztonságának elősegítéséhez. 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte Dányi Béla, igazgató úr kiegészítését. 

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a tájékoztatót a 

közgyűlésnek tudomásulvételre javasolta. 
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Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés nem hangzott el. 

 

Hozzászólások 

 

Ferenczi Gábor 

Fontosnak tartotta elmondani, hogy stratégiai partnerként tekint Devecser vonatkozásában a 

megyei igazgatóságra illetve meg kívánta említeni, hogy tagja a Devecseri Önkéntes Tűzoltó 

Egyesületnek, mely az ajkai hivatásos állomány kötelékében teljesít szolgálatot. Megköszönte 

a megyei igazgatóság 2018-ban végzett kiemelkedő munkáját. 

Megjegyezte, sajnos Devecserben is történt több tűzeset, jégkár illetve baleset, azonban 

véleménye szerint az emberek minden alkalommal számíthattak a hivatásos és önkéntes 

tűzoltókra. 

Örvendetesnek vélte, hogy 35 önkéntes tűzoltó egyesület működik jelenleg a megyében, 

egyben megköszönte a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság vezetőségének 

„kollektív bölcsességét”, melynek oka, hogy az igazgatóság nem minden egyesülettel kötött 

együttműködési megállapodást a megyében. Sajnálattal említette azt a devecseri csoportot, 

akik visszaéltek a tűzoltóság hírnevével és az „önkéntes tűzoltó egyesület” nevet felhasználva 

egy vállalkozást működtettek, ezzel a városnak 20 millió forint összegű kárt okozva. 

Kiemelte a Devecseri Önkéntes Tűzoltó Egyesület tagjainak példaértékű munkáját, akik évi 

30-40 bevetést hajtanak végre. Megjegyezte, nagy örömmel rendezte meg az elmúlt évben a 

város a Veszprém megyei önkéntes tűzoltó egyesületek találkozóját, versenyét.  

Végezetül elmondta, a városnak korábban egy többéves Csepel típusú tűzoltó autó állt 

rendelkezésére, amely javítása már nem gazdaságos, így Svájcból érkezett két éve egy 

korszerűbb jármű, melynek hiányában nem lenne a városnak felszerelt tűzoltó autója. 

Hozzátette a jelenlegi gépjármű fenntartása, a por oltóanyag pótlása nagyon magas költséget 

jelent, melyet az önkormányzat nem tud vállalni. Fentiekre tekintettel kérte, a Veszprém 

Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatóját, hogy járuljon hozzá a gépjármű 

átalakításához szükséges anyagi forrásokhoz. 

 

Dányi Béla 

Megköszönte az elismerő szavakat, továbbá megköszönte minden szervezetnek a munkáját, 

akik a feladatok végrehajtásában együttműködtek a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi 

Igazgatósággal. Kiemelte a Devecseri Önkéntes Tűzoltó Egyesületet, melyet rendkívül jó 

szakmai színvonalon álló önkéntes tűzoltó egyesületnek tart. 

Az adományként érkezett autó átalakításával kapcsolatban elmondta, az említett por 

oltóanyagra nem valószínű, hogy szüksége lenne a városnak, hiszen nincs olyan létesítmény 

vagy kockázati tényező a közelben, amely ennek az oltóanyagnak a jelenlétét indokolná.  

Hozzátette, minden évben igyekszik támogatni az igazgatóság az önkéntes tűzoltó 

egyesületeket pályázatok útján, melyre az idei évben a Belügyminisztérium Országos 

Katasztrófavédelmi Főigazgatósága több mint 600 millió forintos pályázati forrást biztosít 

országos szinten. Elmondta, a pályázatok benyújtásakor a megyei igazgatóssággal 

együttműködési megállapodást kötött hivatásos parancsnokságok parancsnokai és 

munkatársai maximális segítséget nyújtanak az önkéntes tűzoltó egyesületeknek. 
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Végezetül kérte, hogy a tűzoltó egyesületek a pályázatban vizsgálják meg, hogy milyen 

lehetőségeik vannak, továbbá a megyei igazgatóság is javaslatot tesz a kockázati tényezők 

ismeretében a fejlesztési lehetőségekre az önkéntes tűzoltó egyesületek vonatkozásában. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi 

Igazgatóság 2018. évi tevékenységéről szóló tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

2018. évi tevékenységéről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2018. évi tevékenységéről 

szóló tájékoztató anyag elkészítését, valamint az Igazgatóság munkatársainak a megyében 

végzett áldozatos munkáját.  

Megkérte igazgató urat, tolmácsolja munkatársainak a Veszprém Megyei Önkormányzat 

köszönetét. 

 

 

3. Tájékoztató Veszprém megye gazdaságának 2018. évi teljesítményéről, a 

foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről 

 

Polgárdy Imre 

Tisztelettel köszöntötte Czigány Attila gazdaságfejlesztési irodavezető urat, a Veszprém 

Megyei Kereskedelmi és Iparkamara részéről.  

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban szóbeli kiegészítést kíván-e tenni, majd 

megadta a szót irodavezető úrnak. 

 

Czigány Attila 

Elmondta, Dr. Markovszky György, a Veszprém Megyei Kereskedelmi és Iparkamara elnöke 

elnézését kéri a közgyűlés valamennyi tagjától, hogy nem tud jelen lenni az ülésen, azonban 

halaszthatatlan elnökségi ülésen kell részt vennie Budapesten. 

Az anyaggal kapcsolatban elmondta, a népességszám lassú csökkenést mutat a megyére nézve 

és a csökkenő gyermek létszám sajnálatos módon érezteti hatását a szakképzésben is. 

Hozzátette, a foglalkoztatási ráta növekedése 2018-ban 4%-kal elmaradt a 2017-es adathoz 

képest, ettől függetlenül továbbra is kiemelkedik a foglalkoztatási volumen a megyében 

illetve országos szinten is. Ismertette, a munkanélküliségi ráta továbbra is rekord alacsony 

értékű, 2,1%-os a megyében, Veszprém városában még ennél is alacsonyabb ez az érték.  

Megjegyezte, a nyilvántartott álláskeresők száma az elmúlt évben Veszprém megyében 5714 

fő volt és továbbra is töretlen a vállalkozásindítási kedv, főleg az egyéni vállalkozói formában 

de a közkereseti társaságok és betéti társaságok alapítása is magas.  

Elmondta továbbá, a beruházások értéke 21%-kal, az ipari termelés volumenindexe 5,3%-kal 

emelkedett az előző évhez képest, amely mutatja, hogy az országos 3,5% emelkedéshez 

képest a megyében kiemelkedő növekedést mutat az ipari termelés. 
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Az idegenforgalom területét érintve tájékoztatta a jelenlévőket, a vendégéjszakák száma 6%-

kal növekedett és továbbra is a belföldi látogatók által kihasznált vendégéjszakák száma 

határozza meg az idegenforgalmat a megyében. 

Elmondta még, „nyomasztó” munkaerőhiány jellemzi a megyei gazdaságot jelenleg is, 

azonban érkezett néhány olyan visszajelzés a kamara részére, hogy az idei évtől főleg a 

járműiparban csökken néhány területen a megrendelések száma, emiatt a munkaerőhiány már 

nem sújtja oly mértékben a nagyvállalatokat, inkább azon kell dolgozni, hogy meg tudják 

tartani a dolgozóikat a cégek. 

Hozzátette, a visszajelzések alapján azonban az építőiparban és a turizmusban ismét 

megjelent a szürke foglalkoztatás, melynek megfékezésében számít a kamara a Nemzeti Adó-

és Vámhivatal segítségére. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

tudomásulvételre javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdések 

 

Dr. Áldozó Tamás 

Megkérdezte, a Veszprém Megyei Kereskedelmi és Iparkamara munkatársainak van-e arról 

információja, hogy a megyében hány vendégmunkás dolgozik, mely országokból érkeznek és 

mely területeken helyezkednek el. 

 

Czigány Attila 

Tájékoztatásul elmondta, a kamarának nincs konkrét statisztikai adata a vendégmunkások 

számáról Veszprém megyére nézve, azonban a kamarai tagok és a regisztrált vállalkozások 

tapasztalatai alapján elmondható, hogy Erdélyből és a Vajdaságból érkeztek nagyobb 

számban vendégmunkások illetve a Kárpátalján túli területekről, azonban ezek a munkások 

rövid idő után Lengyelországban kerestek munkát.  

Hozzátette, jelenlegi információk alapján Mongóliából is érkeztek vendégmunkások a 

megyébe, akik főleg az építőiparban helyezkedtek el. 

 

Orbán Imre 

Megkérdezte, mely körülmények kényszerítik arra a vállalkozókat, hogy szürkén 

foglalkoztassanak munkavállalókat, továbbá mit tesz a kamara annak érdekében, hogy ezt 

megakadályozza. 

 

Papp Tamás 11.05 perckor elhagyta az üléstermet. 

 

Czigány Attila 

Válaszában elmondta, a „szürke foglalkoztatás” leginkább az építőiparban és a turizmusban 

dolgozókat érinti. Hozzátette, a határidők betartása kényszeríti elsősorban a generál 

kivitelezőket és alvállalkozókat az illegális, adózás nélkül foglalkoztatásra. Megjegyezte, a 
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legtöbb munkavállaló ezeken a területeken inkább „zsebbe” kéri a fizetést, különben 

elmennek Ausztriába, ahol ugyanannyi munkáért magasabb bért kapnak. 

Hangsúlyozta, tekintettel arra, hogy nincs törvényi felhatalmazása a kamarának a szürke- és 

fekete foglalkoztatás felszámolására, így ezeknek a problémáknak a kiküszöbölése érdekében 

a Nemzeti Adó- és Vámhivatallal működik együtt.  

 

Dobó Zoltán 

Dr. Áldozó Tamás kérdésére reagálva elmondta, a Veszprém megyei rendőrfőkapitány 

évértékelő beszámolóján elhangzott, hogy közel 7600 fő vendégmunkás volt 2018-ban a 

megyében, akik az Európai Unión kívül eső országokból érkeztek, példaként említette 

Pakisztánt, Indiát, Bangladest, a közép-ázsiai köztársaság néhány területét, Ukrajnát és 

Mongóliát. Hozzátette, az említett adat nem tartalmazza az Európai Uniós és az Európai 

Unióba társult országokból érkező vendégmunkások számát. 

Hangsúlyozta, a vendégmunkások idegenrendészeti problémát okoznak az eltérő kultúra és 

magatartási normák miatt. 

 

Papp Tamás 11.08 perckor visszatért az ülésre. 

 

Ferenczi Gábor 

A foglalkoztatással kapcsolatban megjegyezte, az elmúlt öt évben nagymértékben 

megváltozott a foglalkoztatáspolitikai helyzet, hiszen míg 2014-ben cél volt a helyi 

munkahelyek számának növelése, most helyi, megyei és országos szinten is munkaerőhiány 

van annak ellenére, hogy véleménye szerint a hivatalos statisztikai adatok nem fedik teljesen a 

valóságot. Elmondta, a közfoglalkoztatás nem foglalkoztatáspolitikai hanem szociálpolitikai 

kérdés, ezért a közfoglalkoztatottak nem a foglalkoztatáspolitikai állapotot javítják hanem a 

szociálpolitikát. Hozzátette, egyetért azzal, hogy segélyek helyett munkához kötik a 

jövedelemszerzést, azonban a rendszer az aktív munkavállalók közé sorolja országos szinten a 

közfoglalkoztatottakat. 

Véleménye szerint megoldást jelentene, ha az önkormányzatok bérkeret-növekményt 

kapnának, melyből kiválthatnák azokat a jelenleg közfoglalkoztatotti státuszban dolgozó 

kollégákat, akik karbantartási, takarítási és egyéb önkormányzati feladatokat látnak el. 

Véleménye szerint méltatlan, hogy napi 8 órás munkáért, havi 54.000 forint nettó 

jövedelemhez jutnak ezek a munkavállalók, azonban az önkormányzatoknak nincs arra 

lehetősége, hogy főállásban dolgozókkal helyettesítsék ezeket a munkaköröket.  

Az Európai Unión kívül eső országokból érkezett 7600 vendégmunkással kapcsolatban 

megjegyezte, ez az adat nem tartalmazza azokat a személyeket, akik nem dolgoznak, csak az 

ország területén tartózkodnak. Véleménye szerint ez elgondolkodtató, tekintve hogy az 

országba nem érkezhetnének külföldi állampolgárok ellenőrizetlenül.  

Megjegyezte még, az elmúlt években nagy számban hagyták el az országot a magyar 

munkavállalók, emiatt számos Veszprém megyei cégnél ukrán vendégmunkásokkal töltötték 

fel a kivándorolt magyar munkavállalók helyét, amely folyamatos feszültségeket eredményez. 

Hozzátette, a cégeknek nagyobb költséget jelent a vendégmunkások eltartása, hiszen a szállás- 

és utazási költség mellett ugyanakkora bért kapnak, mint azok a magyar társaik, akiket akár 

már több éve is alkalmaz az adott cég. 

Véleménye szerint célravezető lenne, ha egy évtized után elmozdulnának a magyar 

bérviszonyok a nyugat-európai bérek irányába, hiszen nem érdekelt az ország abban hogy 

néhány éven belül az Európai Unió hivatalos tartománya legyen, ahol a magyar emberek 

rabszolgabérért dolgoznak majd. Álláspontja szerint közös érdek, hogy a bérfejlesztéseket 

politikai nyomásgyakorlással kikényszerítsék.  
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Végezetül megkérdezte, rendelkezik-e a kamara olyan nyilvántartással, hogy hány magyar 

munkavállaló tartózkodik jelenleg is külföldön, aki az aktív munkavállalói körhöz tartozik.  

 

Czigány Attila 

Válaszában elmondta, nincs nyilvántartása a kamarának arról, hogy pontosan hány magyar 

munkavállaló tartózkodik jelenleg is külföldön. 

Az elhangzottakhoz kapcsolódva elmondta továbbá, a kamarának célja hogy segítse a 

vállalkozásokat, ennek érdekében az érdekérvényesítési tevékenységen keresztül 

szorgalmazza a döntéshozók felé, hogy a Kormány csökkentse a béreket terhelő adókat 

munkáltatói és munkavállalói oldalról egyaránt, így a reálbérek és a fizetőképes kereslet is 

emelkedne, amely mindannyiunk érdeke. 

 

Deák Istvánné 

Megkérdezte, van-e a kamarának információja a külföldi munkavállalókkal kapcsolatos új 

iparág kialakulásáról a szállásadás vonatkozásában. Elmondta, a megye számos településén 

több cég átminősíti azokat az épületeket, melyeket szállásadásra kívánnak használni, amely 

eddig más célt szolgált. Példaként említette a várpalotai ruhagyárat, mely magánkézben van 

és a területén jelenleg több száz ukrán munkásnak készül szállás, továbbá Inotán több 

kereskedelmi egységet alakított át az elmúlt időszakban szállásadásra alkalmas épületekké. 

Véleménye szerint, ha a cégek nagyobb összegeket fektetnek a szállások kialakítására, akkor 

úgy gondolják, hosszú távon megtérülő befektetésről van szó, amely komoly problémát okoz 

a településeknek. Megjegyezte, információja szerint például Veszprémben a mongol 

munkavállalókkal vannak problémák a kulturális különbségek miatt.  

 

Czigány Attila 

Elmondta, konkrét információval nem rendelkezik a kamara az új iparággal kapcsolatban, 

azonban érzékelik a változást, hiszen Veszprémben is a régi Kormányhivatal épülete 

átalakításra került, amely jelenleg munkásszállóként funkcionál, de nem okozott eddig 

problémát. Hozzátette, a kamara korábban is szorgalmazta már a munkásszállók építését, 

amely a vállalkozások érdekeit szolgálja, hiszen cél a megfelelő munkaerő helyben tartása. 

Megjegyezte, amennyiben közbiztonság tekintetében problémák adódnak a vendégmunkások 

vonatkozásában, a probléma elhárítása a rendőrségre tartozik. 

 

Hozzászólások 

 

Ferenczi Gábor 

Deák Istvánné által elmondottakkal egyetértve megjegyezte, Devecserben is komoly 

problémát jelentenek a szociokulturális különbségek. Hozzátette, egy Devecserhez közeli 

település multinacionális vállalata is helyezett el a városban vendégmunkásokat egy 

magáningatlanban és nehéz feladat volt elérni, hogy a cég a vendégmunkásait máshol 

szállásolja el, tekintettel arra, hogy folyamatos rendőri segítségre volt szükség, különböző 

atrocitások miatt. 

Hozzátette, a vállalatok részéről igény van a külföldi munkavállalókra, ezért fontos lenne, ha 

pontos számadat állna rendelkezésre ezzel kapcsolatban, illetve központi iránymutatásra lenne 

szükség, hogy mi alapján lehetne ez ellen fellépni. 

Véleménye szerint az ország érdeke, hogy a magyar munkavállalók maradjanak itthon és a 

külföldi munkaerő maradjon a saját országában.  
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Dr. Áldozó Tamás 

Véleménye szerint az Európai Unió konkrétan szabályozza a munkaerő szabad áramlására 

vonatkozó szabályokat, melyekkel szembemenni nem ajánlott. Elmondta, az Európai Unió 

országaiból is nagy számban érkeznek munkavállalók Magyarországra, példaként említette 

azokat az osztrák munkavállalókat, akiket Pápán alkalmaztak olyan munkakörökben, 

melyekre az országban nem találtak munkavállalót.  

A közfoglalkoztatással kapcsolatban elmondta, Pápán közel 60 fő dolgozik 

közfoglalkoztatottként, amely a 21.000 fő aktív korú népességhez képest elenyésző szám, 

továbbá a közfoglalkoztatásnak köszönhetően az önkormányzat és a vállalkozások értékes 

munkaerőhöz jutottak. Elmondta, a városházán dolgozók 20%-a közfoglalkoztatottként került 

be az állományba és a teljesítményük alapján kapták meg köztisztviselői kinevezést.  

Véleménye szerint a vendégmunkások megjelenésével, mint jelenséggel tartósan számolnia 

kell az országnak. Megjegyezte, óva int mindenkit xenofób kampányok indításától, melyre 

már jelentkezett igény az országgyűlési választások előtt Pápán is.  

Elmondta továbbá, súlyos problémákat a vendégmunkásokkal kapcsolatban a rendőrséggel 

folytatott beszélgetések során sem tapasztalt, azonban egyetértett abban, hogy vannak 

rendőrségi beavatkozást igénylő esetek, melyeket a munkásszállón való együttélés tovább 

gerjeszt. 

Megköszönte Dobó Zoltán képviselő úr tájékoztatását, majd elmondta, lassan minden 

huszadik munkavállaló külföldi a megyében és a belső vándorlásnak köszönhetően további 

munkavállalók is jelen vannak. Hozzátette, Pápán kirgiz, mongol, ukrán, olasz, lengyel és 

spanyol munkavállalók is dolgoznak, főleg az építőiparban. 

Elmondta még, nincs információja arról, hogy gazdasági vagy a területi önkormányzat 

feladata ezeknek a problémáknak a megelőzése, azonban tény, hogy ezekről az emberekről 

semmit nem lehet tudni, viszont segíteni szükséges a beilleszkedésüket.  

Hozzátette, Pápán több száz svéd és amerikai ember él, akik a repülőtéren dolgoznak és több 

évükbe tellett, hogy elkészítsenek maguknak egy angol nyelvű kézikönyvet, melyben leírásra 

került a városban található intézmények listája illetve működési rendje, valamint az 

ügyintézéssel kapcsolatos információk, a könnyebb eligazodás érdekében. Véleménye szerint 

a több ezer ukrán munkavállalónak is szüksége lenne arra, hogy valaki elmagyarázza, hogy 

milyen szabályok betartása kötelező az országban.  

Végezetül elmondta, nem érti, hogy a baleseti statisztika miért szerepel az anyagban. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön Veszprém megye gazdaságának 2018. évi 

teljesítményéről, a foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről szóló tájékoztató 

tudomásulvételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, 1 

ellenszavazat mellett és tartózkodás nélkül Veszprém megye gazdaságának 2018. évi 

teljesítményéről, a foglalkoztatás növelésének lehetőségeiről szóló tájékoztatót tudomásul 

vette. 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte a Veszprém Megyei Kereskedelmi és Iparkamara vezetésének és 

munkatársainak a tájékoztató anyag elkészítését. 
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4. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének a Veszprém Megyei 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 1/2013. (II. 20.) 

önkormányzati rendelete módosítása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést a kiosztásra került kiegészítés 

figyelembevételével megtárgyalták és a rendeletmódosítást a közgyűlésnek elfogadásra 

javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 

a Veszprém Megyei Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 1/2013. (II. 

20.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta az alábbi 

 

3/2019. (IV. 26.) önkormányzati rendeletet: 

 

a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének a Veszprém Megyei Önkormányzat 

Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 1/2013. (II. 20.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 

 

A rendelet és mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

5. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének a Veszprém Megyei 

Önkormányzat megyei díjainak adományozásáról szóló 5/2013. (II. 20.) 

önkormányzati rendelete módosítása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 
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Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 

a Veszprém Megyei Önkormányzat megyei díjainak adományozásáról szóló 5/2013. (II. 20.) 

önkormányzati rendelet módosításáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 2 tartózkodás mellett megalkotta az alábbi 

 

4/2019. (IV. 26.) önkormányzati rendeletet: 

 

a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének a Veszprém Megyei Önkormányzat 

megyei díjainak adományozásáról szóló 5/2013. (II. 20.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 

 

 

6. A Veszprém Megyei Önkormányzat saját halottjává nyilvánítás szabályozásáról 

szóló önkormányzati rendelet megalkotása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést a kiosztásra került kiegészítés 

figyelembevételével megtárgyalták.  

Hozzátette, a Pénzügyi Bizottság a rendelet-tervezetet a közgyűlésnek elfogadásra javasolta, 

az Ügyrendi Bizottság az előterjesztést a 2019. április 25-i ülésén a kiegészítéssel, valamint 

azzal az előterjesztőkénti javaslattal együtt fogadta el, hogy a rendelet-tervezet 1. § (1) 

bekezdés c) pontja vonatkozásában az elhunyt közszolgálati tisztviselő saját halottá 

nyilvánításához az 5 év közszolgálati jogviszony helyett 10 év közszolgálati jogviszony 

szükséges. 

 

Kérte, hogy a rendelet-tervezetről mindezek figyelembevételével döntsön a közgyűlés. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés nem hangzott el 

 

Hozzászólás 

 

Dr. Áldozó Tamás 

Gratulált Elnök úrnak, hogy jelen rendelet-tervezet bekerült a megyei közgyűlés napirendi 

pontjai közé, hiszen véleménye szerint olyan területet szabályoz a rendelet, amely eddig nem 

volt egyértelmű. 

Véleménye szerint beszélni kell erről a témáról, továbbá mindenkinek érdeke a megfelelő 

szabályrendszer ismerete és alkalmazása. 
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Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön Veszprém Megyei Önkormányzat saját halottjává 

nyilvánítás szabályozásáról szóló önkormányzati rendelet megalkotásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta az alábbi 

 

5/2019. (IV. 26.) önkormányzati rendeletet: 

 

a Veszprém Megyei Önkormányzat saját halottjává nyilvánítás szabályozásáról 

 

 

7. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2018. évi költségvetésének végrehajtása, 

költségvetési maradvány megállapítása 

 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy az előterjesztés 2019. április 23-án megküldésre került 

valamennyi képviselőtársa részére. 

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben foglalt rendeletmódosítást a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat 2018. évi 

költségvetésének végrehajtásáról, költségvetési maradvány megállapításáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 2 tartózkodás mellett megalkotta az alábbi 

 

6/2019. (IV. 26.) önkormányzati rendeletet: 

 

a Veszprém Megyei Önkormányzat 2018. évi költségvetésének végrehajtásáról, költségvetési 

maradvány megállapításáról 

 

A rendelet és mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 



21 

 

8. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2019. évi költségvetéséről szóló 2/2019. (II. 19.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy az előterjesztés 2019. április 23-án megküldésre került 

valamennyi képviselőtársa részére. 

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben szereplő rendeletmódosítást a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat 2019. évi 

költségvetéséről szóló 2/2019. (II. 19.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 2 tartózkodás mellett megalkotta az alábbi 

 

7/2019. (IV. 26.) önkormányzati rendeletet: 

 

Veszprém Megyei Önkormányzat 2019. évi költségvetéséről szóló 2/2019. (II. 19.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet és mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

9. Beszámoló a 2018. évi belső ellenőrzések tapasztalatairól 

 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy az előterjesztés 2019. április 23-án megküldésre került 

valamennyi képviselő részére. 

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 
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Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a 2018. évi belső ellenőrzések tapasztalatairól szóló 

beszámoló elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 15 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 1 tartózkodás mellett meghozta az alábbi 

 

22/2019. (IV. 25.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Veszprém Megyei Önkormányzat éves 

ellenőrzésekről szóló tájékoztatót, valamint a 2018. évi belső ellenőrzésekről készült jelentést 

az 1. melléklet szerint elfogadja. A Közgyűlés felkéri a megyei jegyzőt, hogy a belső 

ellenőrzés által tett javaslatok végrehajtását folyamatosan kövesse nyomon. 

 

Határidő: folyamatosan  

Felelős: Dr. Imre László megyei jegyző 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

10. Beszámoló a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal 2018. évi tevékenységéről 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és az 

előterjesztésben foglalt határozati javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal 2018. 

évi tevékenységéről szóló beszámoló elfogadásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

23/2019. (IV. 25.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a Magyarország helyi önkormányzatairól 

szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 81. § (3) bekezdés f) pontja alapján elkészített, a 
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Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal 2018. évi tevékenységéről szóló beszámolót 

megtárgyalta, és a határozat melléklete szerinti tartalommal elfogadta. 

  

Határidő:  azonnal 

Felelős: Dr. Imre László, megyei jegyző 

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

11. Fenntartható Energia és Klíma akcióterv (SECAP) kidolgozása Veszprém 

megyében 

Polgárdy Imre 

Tisztelettel köszöntötte a SECAP dokumentumokat készítő konzorcium vezető MEGÉRTI 

Kft. munkatársait, Dobozi Esztert és dr. Fehér Balázs urat. 

 

Megkérdezte, hogy előterjesztéshez kívánnak-e szóbeli kiegészítést tenni. 

 

Dobozi Eszter és dr. Fehér Balázs, a MEGÉRTI Kft. munkatársai nem kívántak szóbeli 

kiegészítést tenni. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést a 2019. április 24-én kiküldésre 

került kiegészítés figyelembevételével megtárgyalta és az előterjesztésben foglalt határozati 

javaslatot a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Fenntartható Energia és Klíma akcióterv (SECAP) 

kidolgozásáról Veszprém megyében. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

24/2019. (IV. 25.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a „Fenntartható Energia és 

Klíma akcióterv (SECAP) kidolgozása Veszprém megyében” tárgyú előterjesztést és az 

alábbi határozatot hozza: 
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1) A Közgyűlés felhatalmazza Elnökét, hogy a Polgármesterek Klíma- és Energiaügyi 

Szövetségéhez (Covenant of Mayors for Climate and Energy) aláíróként történő 

csatlakozáshoz szükséges intézkedéseket megtegye. 

 

2) A Közgyűlés elfogadja a határozat 1. és 2. számú mellékleteiben szereplő „Veszprém 

megye területén működő helyi fejlesztési stratégiával rendelkező vidékfejlesztési 

közösségek összefoglaló Fenntartható Energia és Klíma Akcióterve 2019-2030” című 

dokumentumokat. 

 

3) A Közgyűlés felkéri Elnökét, gondoskodjon arról, hogy a jelen határozat 1. és 2. számú 

mellékletében szereplő dokumentumok feltöltésre kerüljenek a Polgármesterek Klíma- és 

Energiaügyi Szövetségének (Covenant of Mayors for Climate and Energy) honlapjára. 

 

4) A Közgyűlés felhívja a Veszprém megye területén működő helyi fejlesztési stratégiával 

rendelkező vidékfejlesztési közösségeket, hogy az elkészült és rájuk vonatkozó 

Fenntartható Energia és Klíma Akcióterv (SECAP) 2019-2030 dokumentumot tekintsék 

át, vitassák meg és fogadják el, majd gondoskodjanak annak a Polgármesterek Klíma- és 

Energiaügyi Szövetségének (Covenant of Mayors for Climate and Energy) honlapjára 

történő feltöltéséről. 

 

5) A Közgyűlés felhívja Ajka, Balatonfüred, Pápa, Tapolca és Várpalota városok 

polgármestereit, hogy készíttessék el a rájuk vonatkozó Fenntartható Energia és Klíma 

Akcióterv (SECAP) 2019-2030 dokumentumot, majd annak elfogadása után 

gondoskodjanak a városi SECAP dokumentum Polgármesterek Klíma- és Energiaügyi 

Szövetségének (Covenant of Mayors for Climate and Energy) honlapjára történő 

feltöltéséről. 
 

Határidő: 2. pont esetében azonnal 

   1. és 3. pont esetében 2019. április 30. 

   4. és 5. pont. pont esetében - érintettek tájékoztatása - 2019. május 10. 

Felelős: megyei közgyűlés elnöke 

 

A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

12. Tájékoztató a területfejlesztési szektoriális terv kidolgozásában való 

közreműködésről 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a tájékoztatót a 

közgyűlésnek tudomásul vételre javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
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Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a területfejlesztési szektoriális terv kidolgozásában 

való közreműködésről szóló tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a területfejlesztési szektoriális terv kidolgozásában való 

közreműködésről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 

 

 

13. Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II.), a 

közgyűlés elnökének átruházott hatáskörben hozott döntéséről (III.), a közgyűlés 

által a megyei jegyzőre átruházott feladat- és hatáskörben végzett tevékenységről 

(IV.) 

 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az előterjesztésben szereplő határozatokról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Mielőtt a szavazás lezárult volna: 

 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta a közgyűlés tagjait, hogy e napirendi pont vonatkozásában kettő határozati 

javaslatról kell döntenie a közgyűlésnek, azonban miután nem ismertette, hogy melyik 

határozati javaslatot tette fel szavazásra, a félreértések elkerülése érdekében indítványozta a 

szavazás megismétlését aszerint, hogy a közgyűlés elsőként döntsön a közgyűlés elnökének a 

megyei önkormányzat és hivatala közbeszerzéseivel kapcsolatos, átruházott hatáskörben 

hozott döntéséről szóló tájékoztatás elfogadásáról.  

 

Megismételt szavazás: 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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25/2019. (IV. 25.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta és elfogadja a Veszprém 

Megyei Önkormányzat és a Veszprém Megyei Önkormányzati Hivatal 2018. évi 

közbeszerzéseiről szóló beszámolót. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a lejárt idejű határozatok végrehajtásáról. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

26/2019. (IV. 25.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 103/2018. (XII. 13.) MÖK határozatra, a 

6/2019. (II. 15.) MÖK határozatra, a 7/2019. (II. 15.) MÖK határozatra és a 13/2019. (II. 15.) 

MÖK határozat 6. pontjára adott jelentést, továbbá a közgyűlés elnökének átruházott 

hatáskörben hozott döntését és a közgyűlés által a megyei jegyzőre átruházott feladat- és 

hatáskörben végzett tevékenységről szóló tájékoztatást elfogadta. 

 

A közgyűlés a bizottságoknak az elmúlt időszakban hozott döntéseiről szóló tájékoztatót 

tudomásul veszi. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

 

14. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 

 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló 

tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 16 fő. 
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Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 16 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül a az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló 

tájékoztatót tudomásul vette. 

 

Több napirendi pont nem lévén a nyílt ülést 11.38 perckor berekesztette. 

 

A jegyzőkönyvben szereplő napirendi pontokhoz tartozó előterjesztések a Veszprém Megyei 

Kormányhivatal részére már megküldésre kerültek. 

 

k.m.f. 

 

 

 

 Polgárdy Imre  Dr. Imre László 

 a megyei közgyűlés elnöke  megyei jegyző 


